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Białe Błota, 19.12.2023r. 
BRG.0002.19.2023 

 
Protokół LXXXVI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, która odbyła się 
19.12.2023r.w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, ul. Czysta 1a. 
 
Sesja trwała od godziny 8:00 do godziny 17:00 
Sesje prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 
Sekretarz obrad: Bronisław Balcerowski 
Protokolant posiedzenia: Natalia Kuffel 
 
Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz i 
dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną.  
 
W posiedzeniu wzięło udział 18 członków. 
Obecni: 
1. Bronisław Balcerowski 
2. Anna Banaszek 
3. Magdalena Burdanowska 
4. Kamilla Grzelak 
5. Jacek Grzywacz 
6. Krzysztof Kocikowski 
7. Jacek Krzyżanowski 
8. Karolina Lachowicz 
9. Aleksandra Lubońska 
10. Piotr Mądrzyński 
11. Krzysztof Michalak 
12. Leszek Niewiarowski 
13. Ilona Nowakowska 
14. Sławomir Ossowski 
15. Sławomir Ruge 
16. Henryk Sykut 
17. Magdalena Sznajder 
18. Katarzyna Tomicka 
19. Maria Wolsztyńska 
20. Łukasz Wyszomirski 
 
oraz: Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke, Sekretarz Gminy Ewa Galicka, Skarbnik 
Gminy Katarzyna Strzygocka - Kowalska, p.o. Kierownika Referatu Budżetu Elżbieta 
Koronowska, Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Natalia Zielińska, Kierownik 
Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski, Kierownik Referatu Inwestycji Anna 
Bromka, Kierownik Referatu Podatków i Opłat Beata Kruszka, Kierownik Referatu Zamówień 
Publicznych i Pozyskiwania Funduszy Monika Dominikowska, Kierownik Referatu Ochrony 
Środowiska Daniel Kończak, Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej 
Nowak, Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego Anna Skwarska, Zastępca Skarbnika Tomasz 
Angielczyk, radca prawny Maciej Dalka, Kierownik GOPS Michał Borkowski, sołtysi, mieszkańcy. 
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Porządek obrad. 
1. Otwarcie LXXXVI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 

quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

5. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu między 

sesjami. 

6. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał.  

7. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do uzyskania 

wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2024-2028 oraz odstąpienia od żądania zwrotu wydatków od osób objętych 

tym programem,  

2) zmieniająca uchwałę w sprawie  zatwierdzenia programów polityki zdrowotnej na 

lata 2020 – 2025, 

3) nabycia prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej oraz prawa 

własności nieruchomości budynkowej w Białych Błotach,  

4) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2023 oraz ustalenia planu finansowania tych wydatków 

5) w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Białych Błotach 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe 

Błota na lata 2023-2026 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe 

Błota na lata 2023-2026 

8) w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2023 rok 

10) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Białe Błota na lata 

2023-2039 

11) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na rok 2024 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie 

uchwały budżetowej, względnie opinii o możliwości sfinansowania planowanego 

deficytu;  

c) odczytanie opinii  Komisji Budżetu i Finansów 

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej 

e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej 
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12) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 

2024-2039 

a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Białe Błota wraz z uzasadnieniem;  

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota;  

c) odczytanie opinii  Komisji Budżetu i Finansów; 

d) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Białe Błota; 

e) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Białe Błota.  

8. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami.  

9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

10. Zakończenie obrad LXXXVI Sesji VIII Kadencji. 

 

Ad. 1. Otwarcie LXXXVI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 

quorum. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył obrady, powitał wszystkich zebranych 

oraz odczytał informacje w zakresie danych osobowych. Sprawdzono quorum. 

 

Ad. 2. Wybór sekretarza obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zaproponował kandydaturę radnego Bronisława 

Balcerowskiego. Radny wyraził zgodę. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał wniosek pod głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wybór na funkcję sekretarza obrad radnego Bronisława Balcerowskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna 

Tomicka 

NIEOBECNI (6) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
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Sekretarzem obrad został wybrany radny Bronisław Balcerowski. 

 

Ad. 3. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka zgłosiła, że chciałaby wprowadzić do porządku obrad dodatkowe 

uchwały. Uchwałę w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Białych Błotach, zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 

terenie Gminy Białe Błota na lata 2023-2026, zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na lata 2023-2026. 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka – Kowalska zgłosiła do wprowadzenia do porządku obrad 

uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2023 rok,  

uchwałę w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-

2039, uchwałę w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2023 oraz ustalenia planu finansowania tych wydatków. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zgłosił do porządku obrad uchwałę w sprawie 

zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota oraz ustalił kolejność uchwał.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał wniosek o wprowadzenie uchwał do 

porządku pod głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał : 1.w sprawie ustalenia wykazu 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023 oraz ustalenia planu 

finansowania tych wydatków. 2.w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Białych Błotach, 3.zmieniająca uchwałę w sprawie 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na lata 2023-2026, 4.zmieniająca 

uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na lata 2023-

2026, 5.w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

6.zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2023 rok 7.zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-2039 Przesunięcie 

projektów uchwał na koniec porządku obrad: 1.w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe 

Błota na rok 2024 2)w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe 

Błota na lata 2024-2039 .  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna 

Tomicka 

NIEOBECNI (6) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek grzywacz poddał porządek obrad pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna 

Tomicka 

NIEOBECNI (6) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

Porządek obrad został przyjęty.  

 

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poinformował, że mamy przeprowadzkę do 

nowego obiektu. Powiedział, że uczestniczył w wigiliach, w spotkaniach z mieszkańcami. 

Podziękował radnym za wsparcie naszych przyjaciół z Litwy. Odczytał podziękowanie od 

starosty. Podziękował również za wiele życzeń, które spływa do rady w związku ze świętami.  

(nagranie od 00:13:30 do 00:19:36) 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Anna Banaszek podziękowała firmom, które wsparły wyjazd 

na Litwę. (nagranie od 00:19:36 do 00:20:25) 
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Radna Aleksandra Lubońska podziękowała radnym, którzy w ostatniej chwili włączyli się w akcję 

zbierania pieniędzy i zakup instrumentów dla zespołu. (nagranie od 00:20:42 do 00:21:01) 

Prezes Uczniowskiego Klubu Sportowego Czapla Zbigniew Karnas powiedział, że oddelegowało 

go dzisiaj całe grono klubów sportowych. Jest nam przykro, że od 2020 roku w budżecie nie 

została zwiększona ani o zł dotacja na stowarzyszenia sportowe. Kluby działają zgodnie ze 

statutem, czyli zajmują się dziećmi przez cały rok szkolny i kalendarzowy. To my zajmujemy się 

nimi w ferie zimowe, w wakacje, w weekendy. Zwracam się do Rady Gminy, do wójta o to, aby 

w budżecie na rok 2024 ta dotacja była adekwatna do potrzeb, oczywiście możliwości, ale także 

do tego co robimy. My w ciągu roku robimy imprezy, w których bierze udział blisko 5 000 

uczestników. Jako społeczeństwo lokalne uważam, że zasłużyliśmy na traktowanie nas 

poważnie. Po co tworzyć coś nowego skoro są sprawdzone organizacje, robimy coraz więcej. 

Trafiło do nas dużo więcej dzieci. We wszystkich klubach sportowych jest ok 1000 dzieci, które 

mają pełną opiekę. Dotacja dla klubu Czapla wynosi 70 000 zł, ani jedna zł z dotacji nie jest 

przeznaczona na wynagrodzenia. Wypowiedział się też o potrzebie bazy sportowej. (nagranie 

od 00:21:30 do 00:32:22) 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że razem z 

Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Katarzyną Tomicką wzięły udział w 3-dniowym seminarium 

dla gmin, miast i powiatów odbywającym się w Zakopanem. Omówiła jaki był program 

seminarium. (nagranie od 00:34:39 do 00:37:44) 

 

Ad. 5. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu między 

sesjami. 

 

Zastępca Wójta Paweł Zeuhlke odczytał sprawozdanie z działalności pomiędzy sesjami. 

(nagranie od 00:40:25 do 00:49:05) 

 

Ad. 6. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał. 

 

Sołtys Kruszyna Krajeńskiego Anetta Steltmann zgłosiła uwagi do budżetu na rok 2024. Zwróciła 

uwagę, że jako gmina mamy wieloletnie zaniedbania jeśli chodzi o budowę kanalizacji 

sanitarnej, szczególnie dotyczy to południa gminy gdzie mamy ujęcie wody. Nie ma w budżecie 

środków, które pozwoliłyby na realizację projektów kanalizacji. (nagranie od 00:49:40 do 

00:51:20) 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do uzyskania wsparcia w 

ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 oraz 

odstąpienia od żądania zwrotu wydatków od osób objętych tym programem, 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do uzyskania wsparcia w 

ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 

oraz odstąpienia od żądania zwrotu wydatków od osób objętych tym programem,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Ilona Nowakowska, Łukasz Wyszomirski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia programów polityki zdrowotnej na lata 2020 – 

2025, 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia programów polityki zdrowotnej na lata 2020 – 

2025,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Ilona Nowakowska, Łukasz Wyszomirski 

 

Uchwała została przyjęta.  
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3) nabycia prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej oraz prawa własności 

nieruchomości budynkowej w Białych Błotach, 

 

Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak powiedział, że w tej 

uchwale zwracamy się do rady z prośbą o zgodę na nabycie prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości gruntowej położonej na działce 261/12. To jest działka, która się znajduje w 

pasażu pomiędzy byłą siedzibą Rady Gminy a urzędem. Według operatu szacunkowego wartość 

tej nieruchomości wraz z budynkiem wynosi 500 000 zł. Została przedstawiona oferta 

właścicielce tej nieruchomości, po negocjacjach zgodziła się na nią. Ta nieruchomość 

przeznaczona jest pod projekt budowy nowej siedziby urzędu gminy, jest niezbędna do tego, 

aby prowadzić dalej prace projektowe, a w konsekwencji wykonać ten budynek. (nagranie od 

00:54:45 do 00:56:17) 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut powiedział, że cena rynkowa odbiega od tej 

wyceny. Te tereny są nam potrzebne, to jest działka 270 m2 i do tego jest budynek, który 

będziemy musieli rozebrać. Poprosił o wyjaśnienie zawiłości w związku z rozbudową urzędu w 

tym miejscu. (nagranie od 00:56:25 do 00:57:26) 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka powiedziała, że to prawda, że wydaje się kwota wynegocjowana 

już 500 000 zł za tak niewielką działkę z budynkiem bardzo wysoka. Jednak to nie jest tylko cena 

samej działki, ta cena obejmuje również odszkodowanie z tytułu prowadzonej działalności w 

tym obiekcie. Prawda jest taka, że budynek urzędu gminy jest zdecydowanie za mały. W naszym 

budynku mieści się 34 pracowników na 90 osób zatrudnionych. Mamy 4 lokalizacje, teraz znów 

zmieniamy te lokalizacje. Problem polega też na tym, że wszystkie pozostałe obiekty poza tym, 

który teraz będzie udostępniany dla radnych na komisje, nie są dostępne zgodnie z 

obowiązującymi wymogami, a nawet nie ma możliwości tam inwestowania. Nie są to nasze 

obiekty, my je wynajmujemy. To jest prawie 400 000 zł rocznie opłat najmu bez mediów. Oprócz 

tego jest to duże utrudnienie dla naszych mieszkańców, którzy muszą przemieszczać się z 

jednego obiektu do drugiego, żeby załatwić kilka ważnych spraw. Poza tym w nowym obiekcie 

również będzie sala sesyjna. Jest naprawdę wielka potrzeba wybudowania nowego obiektu, 

który ma powstać na terenie właśnie naszego obiektu, parkingu i także tej części działki, którą 

mamy wykupić. Ma to powstać w formie litery C, będzie to etapowane tak, aby urząd mógł cały 

czas prowadzić swoją działalność i obsługiwać mieszkańców. Żeby dokończyć ten proces 

projektowy to ta działka staje się niezbędna. (nagranie od 00:57:26 do 01:01:12) 

 

Radny Krzysztof Michalak powiedział, że lokowanie takiego wielkiego molocha w tym miejscu, 

gdzie jest takie duże natężenie ruchu jest totalnie bez sensu. Uważa, że lepiej poszukać innego 

miejsca i budować urząd gminy w innym miejscu. (nagranie od 01:01:20 do 01:02:41) 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zapytał na jakim etapie są prace? Czy już mamy 

projekt czy tylko koncepcję? (nagranie od 01:02:45 do 01:03:03) 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka odpowiedziała, że koncepcja była opracowana 2 lata temu. W 

zeszłym roku podpisaliśmy umowę na projekt i prace projektowe są już zaawansowane, są w 
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trakcie. Jednakże teraz żeby móc już projekt wysyłać do uzgodnień to musimy być właścicielami 

tych gruntów, na których się to projektuje. Właścicielka wyraziła wcześniej zgodę do 

dysponowania tym terenem na potrzeby projektowe. Właśnie to, że urząd gminy jest w 

centralnym miejscu, gdzie wszyscy mieszkańcy naszej gminy są do tego przyzwyczajeni, przy 

głównej drodze przejazdowej to wydaje się, że to jest bardzo dobra lokalizacja. (nagranie od 

01:03:03 do 01:04:28) 

 

Radna Aleksandra Lubońska zapytała o dodatkowy budynek, w którym jest telekomunikacja. 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka odpowiedziała, że na tę chwilę jesteśmy w kontakcie z Orange. 

Możliwe, że będziemy musieli wygospodarować pomieszczenia im pod najem. Nie wiadomo czy 

oni będą mogli to przenieść, ponieważ to nie są tylko naziemne urządzenia ale również 

podziemne. Uwzględniamy to już w pracach projektowych, że te urządzenia będą w naszym 

obiekcie. (nagranie od 01:04:47 do 01:05:38) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zapytał jaki jest dalszy harmonogram prac? W 

jakim czasie ten budynek ma powstać? 

 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka odpowiedziała, że jeżeli chodzi o kwestie 

zaprojektowania tego budynku to projekt powinien być zrealizowany, czyli mieć pozwolenie na 

budowę gdzieś z końcem przyszłego roku. Oczywiście pod warunkiem, że te wszystkie grunty, 

na których będzie posadowiony ten budynek będą własnością gminy Białe Błota. Jeżeli chodzi 

o budowę to uzależnione od środków jakimi gmina będzie dysponować, od dofinansowań, czy 

się pojawią jakieś dofinansowania na budowę budynków użyteczności publicznej. Jeżeli takie 

dofinansowanie się pojawi to na pewno będziemy starali się skorzystać z niego. Najpierw 

musimy mieć pozwolenie na budowę, mając pozwolenie na budowę mamy obligatoryjnie 3 lata 

na to, żeby wszcząć procedurę budowy. Oczywiście budowa będzie etapowana, są to 3 etapy. 

Pierwszy etap będzie to segment od strony cukierni Staropolska, nie ruszając tego naszego 

budynku głównego, czyli praca w budynku będzie odbywać się po staremu. Jeżeli segment 

zostanie ukończony będzie przeniesienie z budynku głównego do tego segmentu osób, które 

pracują obecnie w budynku głównym. Następnie będzie budowa etapu drugiego, czyli rozbiórka 

budynku głównego w to miejsce wstawienie etapu drugiego, który będzie już z salą sesyjną i 

innymi pomieszczeniami. Ostatnim segmentem będzie to segment trzeci, który będzie na 

terenie działki, która ma być przejęta pod własność gminy Białe Błota. (nagranie od 01:06:45 

do 01:09:00) 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Anna Banaszek zapytała, czy uwzględniono tam parking? I czy 

my ten stary urząd gminy zburzymy i stawiamy na tym miejscu nowy? (nagranie od 01:09:04 do 

01:09:19) 

 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka potwierdziła, że jest to etap drugi. Niestety nie 

można tego budynku zaadaptować w taki sposób. Wobec czego będzie rozbiórka tego budynku, 

na jego miejsce będzie postawiony segment drugi. (nagranie od 01:09:19 do 01:09:36) 
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Anna Banaszek zapytała czy jest sens ruszania tego w ogóle, 

czy faktycznie tak jak mówił radny Michalak nie poszukać terenu i wybudować od początku do 

końca nowego urzędu gminy. (nagranie od 01:09:37 do 01:10:07) 

 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka odpowiedziała, że w całości będzie to jedna spójna 

bryła. Niemniej jest to tak ogromny koszt budowy, że myślę, że gminy po prostu nie będzie stać 

na to żeby budować ten budynek w całości. Chyba, że faktycznie uzyskamy na tyle duże 

dofinansowanie, które nam na to pozwoli. (nagranie od 01:10:07 do 01:10:24) 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Anna Banaszek dodała, że koszt budowy też jest kosmiczny, 

to też trzeba pojąć, że to nam przewyższy wartość tego wszystkiego. Zapytała czy będzie 

parking? (nagranie od 01:10:25 do 01:10:35) 

 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka odpowiedziała, że jeżeli chodzi o parking to miejsca 

postojowe dla osób niepełnosprawnych będą wyznaczone pod urzędem. Jeżeli chodzi o 

pozostałe miejsca parkingowe to mają być wyznaczone na terenie, który będzie w pobliżu, 

jednak nie będzie to teren budynku, bo na to miejsca nie mamy. (nagranie od 01:10:35 do 

01:10:59) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz powiedział, że parking będzie w lesie. Tam gdzie 

w tej chwili jest las.  

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka zwróciła uwagę, że będą uruchamiane środki z KPO i z tego co się 

interesowaliśmy m.in. będzie można prawdopodobnie wykorzystać na obiekty użyteczności 

publicznej. W związku z tym może tak się zdarzyć, że faktycznie pozyskamy dofinansowanie na 

budowę naszego obiektu. Ten czas, żeby zaprojektować ten obiekt, wydaje się czasem 

idealnym. Poza tym zwróciła uwagę, że te prace projektowe trwają już od roku. W związku z 

tym, jeśli teraz nie podejmiecie uchwały wyrażającej zgodę na odkupienie tej działki, to nie 

będziemy w stanie dokończyć tego projektu. Prace projektowe trwają i tak będziemy musieli za 

wykonaną usługę zapłacić, nie mając dokończonego projektu. Zwróciła jeszcze uwagę, że 

budowa czy przebudowa, adaptacja naszego budynku jest w ogóle niemożliwa. Po pierwsze 

dlatego, że on nie spełnia żadnych norm w zakresie przepisów budowlanych dla obiektów 

użyteczności publicznej. Pomijam już wszędzie schody, ale mamy także za wąskie klatki 

schodowe, za wąskie korytarze. Gdybyśmy teraz wykonali jakikolwiek remont kapitalny i 

musielibyśmy uzyskać zgodę na użytkowanie byśmy tego nie otrzymali. (nagranie od 01:11:08 

do 01:13:30) 

 

Radny Krzysztof Michalak powiedział, że mamy dobry budynek, który jest w dobrym stanie 

technicznym i będziemy go burzyć. To jest duży budynek. Płacimy ogromne pieniądze za 

wynajem budynków pod urząd gminy i dlaczego nie możemy za te pieniądze budować nowego 

budynku w innym miejscu. To nie jest miejsce pod urząd gminy, tam jest takie natężenie ruchu, 

mieszkańcy już się skarżą, nikt nie chce mieszkać w pobliżu tego. Skoro z tym budynkiem nie da 

się już nic zrobić, dlaczego ładowaliśmy tak ogromne pieniądze w remont tego budynku? Jeżeli 

mówimy o KPO czy nie możemy uzyskać dofinansowania na nowy budynek, tak samo możemy 
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się o to starać. Jak można zburzyć dobry budynek? Przecież można go przeznaczyć na inne cele, 

można go wynająć, coś innego z nim zrobić. Czy nas jako gminę stać, żeby dobre budynki burzyć, 

to też będą koszty i w to miejsce budować nowy budynek. (nagranie od 01:13:33 do 01:15:21) 

Radny Piotr Mądrzyński powiedział, że w tej branży pracuje ponad 30 lat i spotyka się często z 

sytuacją, kiedy ktoś kupuje działkę z budynkiem, rozbiera ten budynek i buduje na nowo, to go 

przedraża. Pusta działka stawiam nowy budynek, wychodzi to taniej. My tutaj zwiększamy 

koszty. Jesteście Państwo niegospodarni, trzeba było to przeanalizować. (nagranie od 01:15:27 

do 01:17:11) 

 

Radny Krzysztof Michalak przypomniał, że pod koniec poprzedniej kadencji przy tym budynku 

została wykonana nowa termoizolacja i zostało wymienione ogrzewanie. Czy nas stać na to, 

żeby co 5 lat wrzucać takie pieniądze w błoto i Państwo mówicie o gospodarności. (nagranie od 

01:17:11 do 01:17:30) 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zapytała jakie 

ponieśliśmy koszty związane z tymi remontami, czyli przebudową pierwszego piętra oraz koszty 

termomodernizacji budynku? (nagranie od 01:17:35 do 01:17:54) 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka odpowiedziała, że termomodernizacja to były chyba lata 2015-

2017, więc nie wie czy Skarbnik ma przy sobie te dane. Natomiast jeśli chodzi o remonty 

wewnątrz, był wykonany remont, ale my nie przeprowadzamy się do nowego obiektu za 

miesiąc. My musimy świadczyć pracę w tym obiekcie, który mamy. Musimy jakoś go adaptować 

do potrzeb. W związku z tym było to niezbędne. (nagranie od 01:18:05 do 01:19:35) 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że kiedyś 

było 2 wicewójtów i mieścili się w starym budynku bez remontów. (nagranie od 01:19:36 do 

01:20:19) 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka odpowiedział, że 2 wicewójtów było rozmieszczonych w 2 różnych 

obiektach. Teraz mamy 2 gabinety. Jest salka konferencyjna, w której odbywają się spotkania, 

narady. Gabinety wójta i wicewójta są bardzo małe. Maksymalna ilość osób, która zmieści się u 

wójta to 4 osoby. Poza tym nawet kancelaria nie ma u nas swojego pomieszczenia i korzysta 

również z salki konferencyjnej. Pomieszczenia urzędu na Szubińskiej 7 nawet nie spełniają norm 

przeciwpożarowych. Nawet pokoje są za małe przy tej ilości dokumentacji, gdzie często jest 2 – 

3 pracowników. W sumie w tym obiekcie mamy zlokalizowane 34 osoby. (nagranie od 01:20:19 

do 01:21:50) 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że 

dotychczas ten urząd funkcjonował i sobie świetnie radził. Nie było żadnych problemów. 

Sekretarz mówi, że on nie spełnia norm przeciwpożarowych to jak po takiej przebudowanie 

urzędu, po remoncie odebrano urząd. (nagranie od 01:21:50 do 01:22:06) 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka odpowiedziała, że to był remont i nie wymagał odbioru. (nagranie 

od 01:22:07 do 01:22:44) 
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Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka – Kowalska powiedziała, że remont budynku nie figuruje 

jako zadanie majątkowe, więc nie jest ujęte w sprawozdaniu z wykonania budżetu. W informacji 

o stanie mienia komunalnego budynek urzędu po termomodernizacji według wartości 

ewidencji księgowej jego wartość wynosi 879 860,43 zł. To jest wartość ewidencyjna budynku. 

(nagranie od 01:24:24 do 01:25:45) 

 

Radny Krzysztof Michalak powiedział, że na tę chwilę wartość tego budynku wynosi kilka mln zł. 

To jest świetna lokalizacja. Jeżeli budynek gminy zlokalizowalibyśmy w innym miejscu to można 

by było nawet pod jakiś pasaż handlowy wynająć. Musimy patrzeć na to jak to się kiedyś 

rozwinie, tam nie ma za dużo miejsc parkingowych. Pomyślmy jak to ma wyglądać za 10 – 15 

lat, a nie teraz w tej chwili, bo może w tym momencie uda nam się dostać coś z KPO to róbmy 

to na szybko. Burzenie takiego dużego budynku to moim zdaniem straszna niegospodarność. 

(nagranie od 01:25:49 do 01:27:14) 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Katarzyna Tomicka powiedziała, że ten budynek chcemy 

zburzyć, a COEiS ostatnio na naszej komisji mówili, że nie ma pomieszczeń, szkoła walczy o 

pomieszczenia. W takim razie faktycznie wybudujmy nowy budynek w innym miejscu, a ten 

przekażmy COEiS. (nagranie od 01:27:19 do 01:27:39) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poruszył sprawę głosowania. Po prostu trzeba 

zadecydować  czy ta uchwała przejdzie czy nie i ewentualnie ją skierować do komisji i wyjaśnić 

wszystkie okoliczności. (nagranie od 01:27:44 do 01:28:08) 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut podsumował dyskusję i powiedział, że 

praktycznie wszyscy mamy rację. Urząd ma problemy lokalowe, koszty się generuje. Radni 

mówią, że burzenie budynku jest niezasadne. Tej decyzji wyważonej pewnie dzisiaj nie 

podejmiemy. Są takie sytuacje, że nie możemy jednoznacznie głosu zająć za albo przeciw. Nie 

wiem jak powinniśmy dzisiaj postąpić, te argumenty radnych docierają, o tym, że burzenie 

budynku nie ma sensu. Gdybyśmy sprzedali ten budynek z terenem okalającym to pewnie 

mielibyśmy z 5 – 7 mln zł. Jeśli chodzi o projekt to też nie powinno dochodzić do sytuacji, że 

wydajemy a potem zastanawiamy się czy chcemy to robić. Od początku powinno być zielone 

światło i powinno być dogadane. Z tego co pamiętam, to zawsze była koncepcja że ten stary 

budynek urzędu zostaje i na bazie tego dobudujemy. Dzisiaj się dowiadujemy o tym burzeniu. 

Nie wiem czy nie powinniśmy poczekać, wrócić do koncepcji na roboczo, do komisji albo 

wspólnie się spotkać, bo przy tak ważnych zadaniach nie powinniśmy unikać opinii szerszego 

grona. Co się stanie jeśli przedłużymy sobie ten okres, że jeszcze musimy dogadać? Przy tak 

ważnej decyzji, bo tu podejmujemy decyzję na lata. (nagranie od 01:28:08 do 01:32:15) 

 

Radny Krzysztof Michalak przypomniał, że w jakiejkolwiek dyskusji na temat rozbudowy urzędu 

gminy nigdy nie było wspomniane o tym, że ten stary budynek będzie musiał być zburzony. 

Nigdy czegoś takiego nie było, dzisiaj się o tym dowiadujemy, a przypominam, że jest to mienie 

warte kilka mln. (nagranie od 01:32:18 do 01:32:36) 
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Sekretarz Gminy Ewa Galicka powiedziała, że pojawiają się pewne problemy, w momencie jeśli 

nie podejmiecie Państwo tej uchwały, ta uchwała była już procedowana w tym roku w czerwcu. 

Problem polega na tym, że właścicielka tego terenu wyraziła zgodę na tę kwotę do końca roku. 

Natomiast w lutym kończy nam się ważność operatu szacunkowego. W momencie kiedy on 

straci ważność, a wiadomo, że ceny nieruchomości idą cały czas w górę. Gdy chcielibyśmy 

podjąć w przyszłym roku ponowne rozmowy z właścicielką może się okazać, że ta wartość to 

już nie będzie 500 000 zł tylko uwzględniając jeszcze odszkodowania z prowadzonej działalności 

to może być kwota zdecydowanie większa. (nagranie od 01:33:10 do 01:34:46) 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zapytała czy kiedyś 

zaczniecie się liczyć ze zdaniem rady? Czy ktoś w ogóle z Radą Gminy Białe Błota na ten temat 

rozmawiał? Czy ktoś nam powiedział, że będziemy burzyli stary budynek? Dlaczego zawsze 

jesteśmy stawiani przed murem? Wy sobie wszystko przygotujecie a potem trudno, muszą 

zagłosować. Może w końcu radni się wykażą i nie zagłosują. Pokażą Państwu, że to rada 

decyduje, rada podejmuje decyzje. Potem o nas będą ludzie mówić, że pozwoliliśmy coś 

zniszczyć. Czas najwyższy, żebyście się zaczęli liczyć ze zdaniem rady, bo my jesteśmy głosem 

mieszkańców. Państwo w ogóle nie bierzecie nas pod uwagę, w żadnych kwestiach. O tym, że 

będzie burzony budynek dowiedzieliśmy się dzisiaj. (nagranie od 01:34:51 do 01:36:14) 

 

Radny Krzysztof Michalak powiedział, że z tym budynkiem gdy byłby burzony to pewnie ktoś by 

powiedział, bo radni tak zagłosowali. Ja nigdy nie wyrażę zgody na taką niegospodarność. 

Uważam, że burzenie nieruchomości, która jest w dobrym stanie technicznym, w dobrej 

lokalizacji, warta klika mln zł to jest właśnie niegospodarność prawdopodobnie największa w tej 

kadencji. To jest dla gminy strata kilku mln zł i musimy sobie zdać z tego sprawę. Obojętnie jak 

byśmy tam kombinowali, tam i tak dobrze się nie zmieści nowy budynek urzędu gminy, bo tam 

nie ma miejsca. (nagranie od 01:36:15 do 01:37:20) 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka podkreśliła, że to nie jest tak, że Państwo się dzisiaj o wszystkim 

dowiadujecie. O projektowaniu, o koncepcji rozmawiamy co najmniej od 3 lat. Najpierw była 

koncepcja opracowywana, potem podpisywaliśmy umowę. Też to wszystko było zawsze 

omawiane na komisjach i podczas zatwierdzania środków budżetowych. Zgadzam się z radną 

Sznajder, że oczywiście Państwo podejmujecie decyzje w zakresie wydatkowania środków, w 

zakresie tego jak będzie wyglądał nasz budżet. My przedstawiamy tylko propozycje. Nie wiem 

jak można było sobie wyobrazić, że do tego budynku będzie dobudowany jeszcze obok drugi 

budynek. Państwo byliście przecież nie raz w tym obiekcie, wiecie jak małe są pomieszczenia, 

że nie można się w ogóle przemieszczać w tym budynku. Jeszcze raz podkreślę, on nie spełnia 

żadnych norm, proszę pamiętać o tym, że trzeba dostosować z biegiem lat budynki do osób ze 

szczególnymi potrzebami. Prędzej czy później będą groziły nam nawet kary, które będziemy 

musieli ponosić z tytułu braku takiej dostępności. U nas jedyna dostępność to podjazd na parter, 

ale żeby osoba na wózku mogła wjechać do Biura Obsługi Klienta to nie ma tak naprawdę 

również szansy, bo się w tym pomieszczeniu nie obróci i nie zawróci. Żeby zapewnić dostępność 

w zakresie obsługi chociażby zadań Urzędu Stanu Cywilnego przenieśliśmy go do obiektu obok, 

tam gdzie teraz będzie również sala posiedzeń komisji. (nagranie od 01:37:30 do 01:40:45) 
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Radny Piotr Mądrzyński powiedział, że Sekretarz była w Wilnie w Domu Polskim, jest tam stary 

budynek, zostało to dostosowane, dobudowano nowy budynek. Stary nie został zburzony jest 

wkomponowany razem w jedno. (nagranie od 01:40:50 do 01:41:09) 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka powiedziała, że prosi porównać wielkość pomieszczeń, wielkość 

korytarzy w stosunku do tego co jest u nas. (nagranie od 01:41:11 do 01:41:21) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

nabycia prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej oraz prawa własności 

nieruchomości budynkowej w Białych Błotach,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

PRZECIW (9) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina 

Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Ilona Nowakowska, Łukasz Wyszomirski 

 

Uchwała nie została przyjęta. 

 

4) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023 

oraz ustalenia planu finansowania tych wydatków 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut powiedział, że jest to propozycja, aby te  środki 

przenieść na inne konto i do czerwca te zadania rozliczyć. Jest to korzystne dla wójta, ponieważ 

nie musi tych środków mieć w budżecie, one są na subkoncie. Tutaj tych wydatków mamy 

sporo. Pracowaliśmy na poprzedniej sesji nad wydatkami, które miały być wykonane, a zostały 

przeniesione do WPF i do budżetu na rok 2024. Dzisiaj mamy propozycję, żeby przenieść do 

niewygasających środków zadania na łączną kwotę 10 719 057 zł. Moim zdaniem powinniśmy 

tę uchwałę przyjąć, bo są tutaj zadania ważne i nie będzie to burzyło tego budżetu 

przyszłorocznego. (nagranie od 01:43:53 do 01:47:50) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał projekt pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023 

oraz ustalenia planu finansowania tych wydatków.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek 

Niewiarowski, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (4) 

Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Ilona Nowakowska, Łukasz Wyszomirski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

5) w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Białych Błotach 

 

Kierownik GOPS Michał Borkowski powiedział, że pierwotnie ta uchwała była przyjęta w 

czerwcu. Prokuratura wskazała błąd, został on poprawiony. (nagranie od 01:52:41 do 01:53:37) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

Wystąpił błąd systemu. Przewodniczący zarządził 10 minut przerwy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz wznowił obrady i powtórzył głosowanie nad 

uchwałą.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Białych Błotach.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Ilona Nowakowska, Łukasz Wyszomirski 

 

Uchwała została przyjęta. 
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6) zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na lata 2023-2026 

 

Kierownik GOPS Michał Borkowski powiedział, że uchwała była omawiana na komisji. Natomiast 

środki, które pochodzą z koncesji zostały wpisane w działalność  rodzinnego punktu 

konsultacyjnego przy Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej. Uchwała dotyczy całego 

programu rozwiązywania problemów alkoholowych, jest cały plan finansowy. Kolejna uchwała, 

którą za chwilę będziecie Państwo procedować również dotyczy planu finansowego, ale na 

przyszły rok.  Ta dotyczy roku 2023. (nagranie od 01:58:50 do 01:59:49) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na lata 2023-

2026.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Ilona Nowakowska, Łukasz Wyszomirski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na lata 2023-2026 

 

Kierownik GOPS Michał Borkowski wniósł autopoprawkę do tej uchwały, która polega na 

wpisaniu w §1 nr uchwały, którą przed chwilą głosowaliście. (nagranie od 02:01:06 do 02:01:35) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywa poddał autopoprawkę pod głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka zgłoszona przez Kierownika GOPS.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Ilona Nowakowska, Łukasz Wyszomirski 

 

Autopoprawka została przyjęta. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zapytał o działalność tej komisji rozwiązywania 

problemów alkoholowych. (nagranie od 02:02:39 do 02:03:05) 

 

Kierownik GOPS Michał Borkowski odpowiedział, że komisja zbiera się zgodnie ze swoim 

harmonogramem lub na wniosek. Jeżeli jest taka potrzeba i okazuje się, że osoba, która ma 

problemy natury alkoholowej powinna przed taką komisją stanąć. To wtedy odbywa się 

powiedzenie stosownej komisji. (nagranie od 02:03:05 do 02:04:49) 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zapytał czy w ramach tego programu nie szłoby 

wydzielić środki, które byłyby zaangażowane w sport, bo to też jest walka z tymi nałogami. 

Widzimy, że tu jest 700 000 zł, natomiast na cały sport mamy 400 000 zł. Czy nie jest to za dużo? 

Czy nie wydzielić jakiś fundusz na sport i promować przez sport. (nagranie od 02:04:53 do 

02:06:13) 

 

Kierownik GOPS Michał Borkowski odpowiedział, że rozumie propozycje, jest to kwestia do 

przedyskutowania. Natomiast trzeba sobie zdać sprawę z sytuacji w jakiej się teraz znajdujemy. 

Trzeba sobie zdawać sprawę, że okres pandemii wywarł wielki wpływ na młodzież, ale też na 

problemy i konflikty, które znajdują się w rodzinach. Ten wzrost również skutkuje tym, że 

potrzeba kolejnych specjalistów. (nagranie od 02:06:13 do 02:08:24) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz powiedział, że nie chodzi o to, żeby dawać te 

pieniądze klubowi sportowemu, tylko pomóc w organizacji różnych imprez, które też gmina jest 

zobowiązana wspierać. Nie musi to iść na klub, te pieniądze mogą zostać tam gdzie są tylko 

powinny być inaczej rozpisane. (nagranie od 02:08:24 do 02:08:53) 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka zwróciła uwagę, że są to środki, które wpłacają przedsiębiorcy w 

związku ze sprzedażą napojów alkoholowych. I one muszą być wydawane zgodnie z programem 

profilaktyki. Tutaj na przykład organizując półkolonie, które mają w sobie również wiele działań 

z zakresu profilaktyki, w tym pomoc psychologów. Można również pomyśleć w przyszłym roku 

o rozszerzeniu ewentualnie jakiś działań z zakresu organizacji meczu czy jakiejś innej 

konkurencji. Natomiast nie możemy tych środków wykorzystać na organizowanie imprezy 
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sportowej nawet jeśli będą uczestniczyły w niej dzieci objęte profilaktyką. (nagranie od 02:08:56 

do 02:10:09) 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zapytał o ostatnie zadanie. Realizacja lokalnej 

międzysektorowej polityki przeciwdziałania negatywnym skutkom spożywania alkoholu jest 

200 tyś zł. Na co te środki idą? (nagranie od 02:10:09 do 02:10:36) 

 

Kierownik GOPS Michał Borkowski odpowiedział, że mamy tutaj na myśli współpracę z innymi 

organizacjami, ewentualnie ze szkołami. Dlatego tutaj jest nazwane międzysektorowo. 

(nagranie od 02:10:40 do 02:10:52) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na lata 2023-

2026.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

8) w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (18) 

 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2023 rok 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka – Kowalska powiedziała, że są to zmiany w związku z 

urealnieniem planów dochodów i wydatków budżetu gminy Białe Błota na 2023 rok do 

planowanego wykonania w IV kwartale 2023 roku. Skarbnik wymieniła wszystkie zmiany w 

budżecie. Wniosła w drodze autopoprawki załącznik nr 16 zestawienie wydatków i dochodów 

jednostek oświatowych. (nagranie od 02:13:28 do 02:35:08) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poprosił o przytoczenie tych kwot. 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka – Kowalska odczytała załącznik dotyczący zestawienia 

wydatków i dochodów jednostek oświatowych (nagranie od 02:35:15 do 02:36:54) 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zapytał o budowę ulicy Białobłockiej. Zadanie 

jest zakończone, natomiast nie widzę żadnych ruchów związanych z rozliczeniem inwestycji. 

(nagranie od 02:37:04 do 02:37:39) 

 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka odpowiedziała, że jeżeli chodzi o zdanie budowa 

ulicy Białobłockiej w Kruszynie Krajeńskim to inwestycja jest na etapie rozliczania. Te środki, 

które na zadaniu zostaną przejdą jako wolne środki na rok przyszły. (nagranie od 02:37:40 do 

02:38:34) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał pod głosowanie autopoprawki wniesione 

przez Skarbnik. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawki zgłoszone przez Skarbnika Gminy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Anna Banaszek 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Autopoprawki zostały przyjęte. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2023 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Anna Banaszek 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

10) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-2039 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka – Kowalska przedstawiła zamiany w WPF (nagranie od 

02:42:32 do 02:46:46) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-2039.  

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (1) 

Anna Banaszek 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zarządził 20 minut przerwy. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz wznowił obrady i odczytał postanowienie 

Komisarza Wyborczego w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Zbigniewa Moroza. 

Poinformował, że do końca kadencji rada będzie miała 20 członków. 

 

11) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na rok 2024 

 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka – Kowalska powiedziała, że projekt uległ delikatnym 

zmianom. Zostały wprowadzone autopoprawki i je przedstawiła. (nagranie od 02:51:32 do 

03:05:07) 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut odniósł się do zmian, które Skarbnik 

przedstawiła. (nagranie od 03:05:10 do 03:07:54) 

 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie uchwały 

budżetowej, względnie opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu; 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka – Kowalska odczytała opinię RIO. (nagranie do 03:08:25 

do 03:21:53) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska zapytała czy wszystkie 

wskazówki, które RIO w tej opinii umieściło zostały wprowadzone w projekcie? (nagranie od 

03:22:13 do 03:22:25) 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka – Kowalska potwierdziła, że zostały uwzględnione. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zapytał co skarbnik zrobiła, aby dać 

zadośćuczynienie tej opinii RIO, bo wiemy, że nie ma już tych wolnych środków w takiej 
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wysokości jak Skarbnik planowała. W to miejsce zostały wprowadzone emisje obligacji. Co z tym 

drugim elementem, bo RIO podnosiło, że za wysoko zaplanowaliśmy dochody ze sprzedaży 

gruntów. I tam zbadano 3 lata kolejne i to jest faktycznie ogromny wzrost i to może grozić nam, 

że nasze dochody mogą być niezrealizowane. (nagranie od 03:22:30 do 03:23:14) 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka – Kowalska odpowiedziała, że ten punkt nie uległ zmianie. 

Tutaj nie ma zastrzeżenia, jest tylko zwrócenie uwagi. Z czym zgadzamy się na komisjach 

omawiając, że w przypadku braku kupca na te nieruchomości wiadomym jej że środki finansowe 

nie wpłyną i trzeba będzie podjąć inne decyzje. Wójt chce podjąć z początkiem roku działania 

w kierunku sprzedaży przede wszystkim dwóch działek inwestycyjnych, bo to one bardzo 

zawyżają tą kwotę dochodów majątkowych. Wójt zaproponował, aby móc zrealizować 

wszystkie zadania zaplanowane w budżecie 2024 roku i nadmiernie się już nie zadłużać 

zaproponował po analizie z biurem nieruchomości wszystkie, które są możliwe działki do 

sprzedaży. Te działki, oprócz tych dwóch inwestycyjnych, one się powtarzają, bo przechodzą z 

tego roku na przyszły. Wójt wyraził wolę, aby zabezpieczyć wydatki budżetu gminy m.in. z tych 

środków. (nagranie od 03:23:14 do 03:25:55) 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zapytał jaki był planowany deficyt a teraz po 

tych zmianach na jaki poziom wchodzimy? (nagranie od 03:25:55 do 03:26:04) 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka – Kowalska odpowiedziała, że pierwotnie planowany 

deficyt był w wysokości 9 713 000 zł, a obecnie po wprowadzeniu zmian w drodze 

autopoprawek wynosi 12 285 000 zł. Różnica to jest 2 572 000 zł, to wynika z wprowadzonych 

zadań majątkowych, zmian w wolnych środkach. Jeżeli zdejmujemy zadanie majątkowe w 2023 

roku to automatycznie powoduje to wolne środki na 2024r. Jeżeli RIO w tym roku nie zezwala 

na zabezpieczenie tylko mamy się post factum rozliczyć. Chciałam zaznaczyć na 2024 rok były 

wprowadzone wolne środki w wysokości 19 000 000 zł i nie było zastrzeżeń. Były nawet 

wyliczone w opinii również. W tym roku jest inne podejście, RIO oczekuje po rozliczeniu roku, 

także właściwym jest zabezpieczenie z tytułu dłużnego, wyliczenie wolnych środków, 

zaakceptowanie przez RIO kwoty i wprowadzenie jej do budżetu co będzie uczynione do 30 

czerwca 2024r. (nagranie od 03:26:04 do 03:27:36) 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut powiedział, że mamy jeszcze jeden dokument, 

uchwała nr 13 RIO w sprawie opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu 

przedstawionego w projekcie uchwały. Tutaj RIO wypowiadała się w kwestii tego mniejszego 

deficytu. Czy to nie koliduje później, czy jakieś wyjaśnienia muszą być? (nagranie od 03:27:36 

do 03:28:02) 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka – Kowalska odpowiedziała, że według jej opinii to jest 

powtórzenie części tekstu z tej opinii w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zapytał o obligacje. Czy one będą 

zaangażowane czy one będą w ten sposób pokazane, że mamy źródło finansowania deficytu? 

(nagranie od 03:29:02 do 03:29:10) 
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Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka – Kowalska odpowiedziała, że będą tylko pokazane. Nie 

będzie kosztów z tego tytułu, żeby można było emitować obligacje Rada musi podjąć odrębną 

uchwałę. Także będziemy czekać do rozliczenia wolnych środków. Do czasu rozliczenia tych 

wolnych środków zabezpieczenie deficytu jest z tytułu dłużnego. W momencie rozliczenia 

dokonamy zmiany i wprowadzimy wolne środki, bo one na pewno będą, tylko w jakiej wysokości 

to będzie do ustalenia. (nagranie od 03:29:10 do 03:29:43) 

 

c) odczytanie opinii Komisji Budżetu i Finansów; 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska odczytała opinię Komisji 

Budżetu i Finansów dotyczącą projektu budżetu na 2024 rok oraz WPF na lata 2024 – 2039. 

Komisja Budżetu i Finansów wypracowała następujące propozycje zmian. Wniosek nr 1, wnosi 

się o wykreślenie z treści uchwały budżetowej na rok 2024 z §16 punkt 2 litery a) od słów w tym 

wydatków na uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pracy. Litery b) w całości. Litera b) w 

całości brzmi: Przeniesienia w planie wydatków między paragrafami i rozdziałami w ramach 

działu pomiędzy zadaniami majątkowymi z wyłączeniem wprowadzania nowych zadań i 

odstąpienia od zadań zaplanowanych. Wniosek nr 2 o dokonanie zmniejszeń na kwotę 

1 410 000 zł w budżecie na rok 2024. Dział 720, rozdział 720095 §6060 zakup sprzętu 

informatycznego na potrzeby Rady Gminy i Urzędu Gminy 250 000 zł. Druga pozycja dział 750 

rozdział 75023 §4300 zakup usług pozostałych 260 000 zł. Trzecia pozycja dział 750, rozdział 

75023 §4010 wynagrodzenia osobowe pracowników 200 000 zł. Dział 750, rozdział 75075 

§4300 zakup usług pozostałych 200 000 zł. Dział 921, rozdział 92109 §2480 dotacja 

podmiotowa z budżetu dla samorządowej jednostki kultury 500 000 zł. Powyższe zmniejszenia 

mają na celu zabezpieczyć środki na wprowadzone zadania ujęte we wniosku. Wniosek nr 3 

wprowadzenie zadań inwestycyjnych na kwotę 1 410 000 zł. Do budżetu gminy na rok 2024 

dział 600, rozdział 616 §6050 drogi publiczne gminne, projekt ulicy Bursztynowej, Kamiennej w 

Murowańcu i Kredowej 250 000 zł. Druga pozycja dział 600 rozdział 616 §6050 dokończenie 

budowy ul. Myśliwskiej 660 000 zł. Trzecia pozycja dział 700 rozdział 705 §6050 

zagospodarowanie działki nr 262/15 w Łochowie 500 000 zł. Wniosek nr 4, wnosi się o 

opracowanie szczegółowej części opisowej dotyczącej zadania w dziale 900 rozdział 915 §6050 

i §6370 to jest projekt budowlany oświetlenia dróg na terenie Gminy Białe Błota etap VI. 

Następny wniosek, wnosi się o wprowadzenie do WPF na lata 2024 – 2039 następujących zadań 

inwestycyjnych. O zmianę terminu wykonania zadania nr 1.3.2.86 tj. zagospodarowanie działki 

nr 262/15 w Łochowie z limitem 200 000 zł na rok 2025, z roku 2025 na rok 2024. I analogicznie 

wpisanie tego zadania do uchwały budżetowej na rok 2024 do działu 700 rozdział 705 §6050 z 

kwotą 200 000 zł. Wniosek nr 6, dostosowanie WPF do wniosków zgłoszonych na posiedzeniu 

Komisji Budżetu i Finansów w dniu 6.12.2023r. (nagranie od 03:30:26 do 03:39:21) 

 

 

 

 

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej; 
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Radna Maria Wolsztyńska zapytała czy na tej komisji obecny był radny Michalak? Na sesji 

28.11.2023 głosem radnego Michalaka i radnego Mądrzyńskiego i większości została 

wykreślona inwestycja pod nazwą budowa ulicy Nizinnej w Białych Błotach. Tyle było dzisiaj 

mówione o niegospodarności. Wykreślając ulicę Nizinną straciliśmy dofinansowanie ponad 

400 000 zł. Oczekiwałabym, że radny Michalak jako jedyny przedstawiciel Białych Błot w tej 

komisji zadba o to, żeby ta ulica na nowo była wprowadzona na rok 2024. Niestety widzę, że 

wprowadza się ul. Łąkową, drugą część ul. Myśliwskiej, zagospodarowanie działki w Łochowie, 

natomiast o ul. Nizinnej nie ma mowy. Jeżeli mówimy o niegospodarności to trzeba też myśleć 

o tym jak się głosuje i dbać o to, o mieszkańców, którzy udzielili mandatu. Chciałabym zapytać 

dlaczego ul. Nizinna nie została wprowadzona do budżetu na rok 2024? (nagranie od 03:39:37 

do 03:41:04) 

 

Radny Krzysztof Michalak odpowiedział, że nie rozumie twierdzenia radnej o dbanie o 

mieszkańców. Ja wiem, że Pani dba o mieszkańców, niestety tylko o mieszkańców swojej strony. 

Dzieje się to od dziesiątek lat dlatego te strony wyglądają jak wyglądają. Pani mówi, że jest radną 

Białych Błot i jak Pani dba o Białe Błota? O drugą stronę od lat nie było dbane. I Pani śmie mi 

mówić, że ja nie dbam o mieszkańców. Dlaczego po drugiej stronie nie były inwestycje od wielu 

lat? Między innymi Pani za to odpowiada. Ja jestem tu pierwszą kadencję i tak udało się dużo 

zrobić, a Pani jest radną od wielu lat. Jeżeli chodzi o komisje nie byłem, musiałem być w pracy, 

Pani nie uczestniczy w żadnej komisji. Wszystko tam gdzie Pni mieszka jest porobione, a ludzie 

mieszkają po 60 lat i nie mają ulicy. (nagranie od 03:41:11 do 03:43:39) 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder odniosła się do słów 

radnej Marii Wolsztyńskiej. Chciałabym zauważyć, że wszyscy jesteśmy radnymi Gminy Białe 

Błota i chciałabym przypomnieć, że nie dbamy tylko o własne podwórko, ale o resztę także. 

Wspomniała Pani o ul. Myśliwskiej. Dziwi mnie fakt, że dwie radne, które były przy podpisaniu 

umowy w tej chwili w ogóle nie walczą o tą ulicę. Ważne, że były, podpisały i były na zdjęciu. 

(nagranie od 03:43:46 do 03:44:30) 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut powiedział, że budżet jest bardzo trudny. Nigdy 

nie było łatwych, ale ten budżet jest typowy, jeden z najtrudniejszych. Nie pamiętam takiego, 

jest do granic możliwości zarówno dochody jak i wydatki. Szczególnie wydatki na oświatę, jeżeli 

przez 4 lata nie robiliśmy w tym kierunku nic. Teraz wyrywamy się od razu rozbudowa szkoły w 

Łochowie, rozbudowa szkoły w Przyłękach, budowa Sali gimnastycznej w Białych Błotach, 

budowa Sali gimnastycznej w Łochowie, do tego mamy Murowaniec budowa świetlicy. Dzisiaj 

na sesji mówiliśmy o budowie Urzędu Gminy, jeszcze przedszkole w Cielu, duża inwestycja. 

Jeżeli to wszystko policzyłem to bez urzędu gminy jest ok. 75 mln zł. Jak dodamy urząd gminy 

to pod 100 mln zł. Mamy swoje dochody, na które możemy liczyć co roku. Ale jak spojrzymy to 

po wydatkach które mamy na co dzień, płace, pomoc społeczna, oświata do dyspozycji mamy 

ok 24 mln zł. W tym roku będzie nawet mniej, bo te przesunięcia, które zrobiliśmy to ta kwota 

jest poniżej 20% zaangażowania środków gminy w inwestycje. Z czego mamy te inwestycje 

prowadzić. Możemy prowadzić jak mamy środki, teraz się na potęgę wyprzedamy. Kredyty już 

też mamy poprzeczkę bardzo wysoko postawioną i z tym długiem wchodzimy w realizację 

inwestycji. Teraz jeśli Państwo myślicie, że pojawią się inwestycje drogowe. Bez pewnych 
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inwestycji jak szkoła, nie da się funkcjonować. Żłobek w Zielonce też będziemy rozbudowywać. 

Jest to okres obfitych inwestycji, które znajdują się w tym projekcie. Ja tylko mam obawy, które 

zamieściłem w swoim stanowisku, że planujemy bardzo wielkie dochody ze sprzedaży. Wyliczył 

inwestycje zaplanowane w Białych Błotach, a w Cielu zrobiona była ścieżka pieszo-rowerowa i 

nie cała ul. Myśliwska. Jak to się ma do zrównoważonego rozwoju. Uważam, że Białe Błota na 

pewnym etapie były preferowane, główne inwestycje były wykonywane właśnie w Białych 

Błotach. Ja poproszę od Kierownika Referatu Dróg o zestawienie tych ulic, składam wniosek, 

żeby Pan zrobił wykaz tych 60 ulic, bo musimy mieszkańcom pokazać, gdzie te ulice zostały 

wykonane. Chciałbym jeszcze się podzielić takimi uwagami, zacznę od ul. Orzechowej w 

Zielonce. Tutaj etapowanie budowy ulicy przy dofinansowaniu. Uważam, że to jest błędem, 

ponieważ z pierwszego przetargu wyszła bardzo dobra oferta. Projekt budżetu zawiera nowe 

inwestycje, a kiedyś już mówiliśmy, że mamy tych inwestycji w WPF które powinny taśmowo 

przechodzić i te inwestycje, które są niezrealizowane z jednego roku na przyszły powinny 

przechodzić. Nie robimy tego. Mamy kumulację tych inwestycji oświatowych. Też nie mamy 

wpływu jako Rada, nikt nie zagłosuje przeciw, bo jest dofinansowanie. Tego budżetu i WPF nie 

wywrócimy, pewne wnioski się pojawią, poddam je pod głosowanie i te propozycje muszą się 

znaleźć w tym budżecie. Jeżeli uda nam się to wszystko przegłosować, będziemy mieli budżet 

na przyszły rok już dzisiaj. (nagranie od 03:44:30 do 03:58:32) 

 

Kierownik GOPS Michał Borkowski powiedział, że w związku z tym, że u nas nie ma inwestycji 

mimo wszystko chciałbym zaapelować żeby w dniu dzisiejszym, ewentualnie do końca roku 

przyjąć uchwałę budżetową. W naszych zadaniach są rzeczy, które robimy dla mieszkańców i to 

nie są niestety inwestycje, ale rzeczy bardzo ważne. Jeżeli nie przyjmiemy budżetu na przyszły 

rok to z pewnymi projektami nie będziemy mogli ruszyć od początku roku. (nagranie od 

03:58:32 do 04:02:09) 

 

Radna Maria Wolsztyńska powiedziała, że nie chciałaby żeby tak w krzywym zwierciadle ten 

projekt budżetu na Białe Błota był przedstawiony. Te zadania to w większości są projekty z czego 

część została już przeniesiona do WPF na 2025 rok. Dwie największe inwestycje to są inwestycje 

przeniesione z tego roku, niezrealizowane w tym roku, czyli ul. Biała i ul. Cukrowa. W sumie na 

przyszły rok tych inwestycji w Białych Błotach to jest na kwotę ok 4,7 mln. Ja nigdy nie byłam 

przeciwko jakiekolwiek ulicy w całej gminie. Natomiast cały czas słyszę w tej kadencji, że Białe 

Błota wszystko mają po co ta ulica czy tamta. Jednak Białe Błota plus Trzciniec to jeden okręg. 

(nagranie od 04:03:01 do 04:04:44) 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut powiedział, że Pani jako doświadczona radna 

wie, że budżet to nie guma. My musimy walczyć o gminę jako radni, radni z poszczególnych 

okręgów walczą o swoje małe sołectwa. Ja się tutaj nie dziwię, ale jako Rada musimy dochodzić 

do pewnych konsensusów. (nagranie od 04:04:44 do 04:05:59) 

 

Radny Sławomir Ruge powiedział, że Państwo nas ignorujecie i lekceważycie podczas prac 

komisji, szczególnie tak ważnej komisji budżetu w ostatnim czasie poprzez swoją nieobecność 

na tych komisjach. Chciałbym zapytać się dlaczego, czy wójt czy Skarbnik nie uwzględnili opinii 
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Komisji Budżetu w autopoprawce do budżetu? Dlaczego to nie zostało uwzględnione? (nagranie 

od 04:06:18 do 04:06:58) 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka – Kowalska odpowiedziała, że do projektu budżetu 

pierwotnego zostały wprowadzone zmiany, które zostały zaakceptowane przez wójta i 

polecone do wprowadzenia. (nagranie od 04:07:06 do 04:07:22) 

 

Radny Sławomir Ruge powiedział, że komisja budżetu pracowała nad budżetem 

przedstawionym przez wójta. Naniosła poprawki, zostały przegłosowane przez większość 

członków komisji. I wójt całkowicie zignorował, nawet nie odpowiedział komisji dlaczego te 

poprawki nie zostały uwzględnione w autopoprawkach Skarbnik do budżetu na rok kolejny. Po 

co są komisje w takim razie, po co są radni skoro nie bierzecie ich pod uwagę? Jako radni 

jesteśmy reprezentantami mieszkańców, zbieramy się na komisjach aby przedyskutować, 

wypracować jakieś rozwiązania. (nagranie od 04:07:22 do 04:08:41) 

 

Zastępca Wójta Paweł Zuehlke odpowiedział, że wolą wójta było po prostu niewyrażenie zgody 

na wprowadzanie zmian w projekcie budżetu. (nagranie od 04:09:00 do 04:09:06) 

 

Radny Sławomir Ruge powiedział, że za chwilę przedstawimy naszą wolę.  

 

Radny Sławomir Ossowski powiedział, że ma kilka spostrzeżeń. Jeśli chodzi o ul. Myśliwską, 

można powiedzieć, że ma pecha. Kilkanaście razy były jakieś aneksy, udało wybudować się ten 

odcinek 630m. Problem polega na tym, że te 630m kosztowała 6,5 mln zł. Jeśli chodzi o ilość 

inwestycji w danych sołectwach, z jednej strony Białe Błota, na drugim biegunie Ciele. Widzimy, 

że radni z danego sołectwa zabiegają najbardziej o swoje sołectwo. Zawnioskował o 

przesuniecie środków z projektu ulicy Bursztynowej, Kamiennej i Kredowej na projekt ulicy 

Jastrzębiej w Murowańcu. To chyba jedna z najstarszych ulic i najdłuższa ulica w Murowańcu. 

Jako do sołtysa mam bardzo dużo zgłoszeń odnośnie braku możliwości przejazdu, nawet 

przejścia tą ulicą. Ostatnia kwestia, zastanawiam się po co zagospodarowanie tej działki w 

Łochowie. Czy warto przeznaczać tyle pieniędzy na zagospodarowanie tej działki, czy faktycznie 

nie lepiej ją sprzedać? (nagranie od 04:09:24 do 04:14:34) 

 

Radny Sławomir Ruge odpowiedział, że odnośnie zagospodarowania tej działki to przede 

wszystkim jak wszyscy wiemy jest to centrum Łochowa. W ostatnim czasie został wybudowany 

dosyć duży budynek handlowo – usługowy. Plac jest wykorzystywany przez kierowców, 

zostawiają samochody nawet żeby dostać się do szkoły na zebranie. Do niedawna było tam 

składowisko jakiegoś kruszywa, zostało to wysprzątane, wyrównane. Natomiast gmina jest 

zobligowana do prowadzenia przynajmniej jednego targowiska na terenie gminy, gdzie swoje 

płody rolne mogą sprzedawać rolnicy z naszej gminy. I takie targowisko zostało wyznaczone w 

Łochowie. (nagranie od 04:14:34 do 04:16:22) 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka powiedziała, że gmina jest zobowiązana do wyznaczenia 

stanowisk dla rolników, którzy chcą sprzedawać swoje płody. I akurat na tej działce, ponieważ 
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były takie plany zrobienia tam targowiska, takie dwa stanowiska wyznaczyliśmy. (nagranie od 

04:16:22 do 04:17:11) 

 

Radny Sławomir Ruge dodał, że oprócz tego, że jest to działka reprezentacyjna w centrum 

Łochowa, wykorzystywana przez mieszkańców nie tylko jako plac targowy, ale również jako 

miejsca parkingowe. Rozpoczęta miała być inwestycja, niestety zabrakło środków. Zadanie 

zostało przesunięte na 2025 rok, tu nie ma ciągłości zadania na 2024. Skoro jest projekt to 

trzeba go wykonać. (nagranie od 04:17:22 do 04:18:12) 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka powiedziała, że faktycznie projekt został wykonany, natomiast po 

ogłoszeniu postępowania okazało się, że kwoty na wykonanie tego projektu wynoszą ponad 

milion zł. (nagranie od 04:18:12 do 04:18:28) 

 

Radny Sławomir Ruge powiedział, że wystarczy przyjrzeć się temu projektowi, skorygować 

pewne elementy, może część handlową zmniejszyć, zrobić inne podłoże pod parking. To jest 

kwestia już dopracowania technicznego, żeby te koszty zminimalizować. Natomiast to co 

powiedziałem sprzedać to można. To się raz sprzedaje, ma się pieniądze. Ale czy na tym polega 

żeby wszystkie mienie, które jest coś warte sprzedać i spieniężyć, mieć jeden zysk i nic więcej? 

Można pomyśleć o wynajmowaniu. To jest skarb danego sołectwa, tych mieszkańców. W tym 

projekcie jest również część rekreacyjna. Ja jestem za tym, aby tego nie sprzedawać, 

kontynuować tę budowę, ewentualnie skorygować do kwot, które będą realne do 

zrealizowania. (nagranie od 04:18:28 do 04:19:44) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz powiedział, że interweniował, że na tej wizytówce 

łochowskiej, gdzie gruz zawsze leży do równania dróg albo z budowy coś przywiozą nawet nie 

było toi toi-a. (nagranie od 04:19:44 do 04:20:18) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu Ilona Nowakowska zwróciła się do radnego Ossowskiego, że 

doskonale wie, że bardzo zabiegam o sołectwo Murowaniec, nie tylko o miejscowość 

Murowaniec, ale zarówno o Lipniki i Drzewce. Nie dopowiedział Pan, że na ulicy Jastrzębiej 

oprócz seniorów, którzy tam mieszkają buduje deweloper i może w tym zakresie Pan chce 

projekt robić. Są też inne ulice, które potrzebują projektów. Jaśminowa, która łączy Lipniki z 

Murowańcem, z Kruszynem Krajeńskim właściwie. Też nie jest to zrobione, więc nie targujmy 

się w ten sposób. Jestem za tym, żeby ten projekt został na tą Kredową, Bursztynową i 

Kamienną, bo tam mieszkają ludzie, którzy naprawdę są zalewani. A było powiedziane, że w 

pierwszej kolejności powinny być robione ulice zalewowe. (nagranie od 04:20:18 do 04:21:51) 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut dodał jeszcze odnośnie ulicy Myśliwskiej, że 

trafiliśmy wtedy na duże wzrosty cen i może wtedy trzeba było odpuścić wykonanie tej 

inwestycji. Po drugie potwornie kosztowna infrastruktura do deszczówki, 64 studzienki na 

odcinku 620 m, te wszystkie rzeczy związane z tymi zbiornikami. Tak wtedy trafiliśmy, takie były 

ceny. (nagranie od 04:21:51 do 04:23:06) 
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Radny Sławomir Ossowski powiedział, że jeżeli chodzi o inwestycje drogowe w Murowańcu, to 

Murowaniec miał szczęście, przynajmniej jeżeli chodzi o kwoty jakie trzeba było zapłacić za te 

inwestycje. Odniósł się do wypowiedzi radnego Sławomira Ruge. Faktycznie też się zgadzam, że 

należałoby trochę zweryfikować może ten projekt, żeby było taniej. Następna kwestia, budowa 

ulicy Czereśniowej w Łochowie, Państwo szukają środków, proponują przesunięcia kiedy w 

budżecie na 2024 r i w niewygasach jest zabezpieczone łącznie 8,3 mln zł. A najtańsza oferta, 

chyba już wybrana jest na kwotę 5,6 mln zł. Po co mrozić te pieniądze, można by na coś to 

przeznaczyć. Odniósł się do wypowiedzi radnej Ilony Nowakowskiej, powiedział, że on też dba 

o całe sołectwo. W odróżnieniu od ul. Jastrzębiej, projekt ul. Jaśminowej jest w toku, projekt ul. 

Drzewieckiej jest w toku, projekt ul. Rynarzewskiej jest gotowy. Projekt ul. Kredowej, Kamiennej 

i Bursztynowej jest umowa podpisana na wykonanie projektu. Jeśli chodzi o dewelopera, który 

buduje przy ul. Jastrzębiej, nie dopatrywałbym się tutaj jakiś daleko idących wniosków. Zna go 

Pani o wiele dłużej niż ja. Zwrócić jeszcze trzeba uwagę na to, że miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego, który będzie zmieniany w tym rejonie, będzie zakładał, że 

będzie można zbliżyć się z linią zabudowy do kanału. Co za tym idzie na pewno zaczną się 

budowy w tym rejonie, a ul. Jastrzębia jest najdłuższa w Murowańcu. (nagranie od 04:23:06 do 

04:27:48) 

 

Radny Sławomir Ruge powiedział, że na wspomnianej ul. Czereśniowej będą oszczędności. Czy 

te środki faktycznie muszą być zamrożone w takiej wysokości? (nagranie od 04:28:24 do 

04:29:10) 

 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka odpowiedziała, że próbowała zasięgnąć informacji 

odnośnie dofinansowania i rozliczenia dofinansowania na tej drodze. Mamy dofinansowanie na 

tej ulicy i teraz ciężko mi się odnieść w jakim procencie to dofinansowanie będzie rozliczone. 

Tutaj w zasadzie oszczędności, które nam powstaną na tym zadaniu, będą oszczędnościami, 

które nie będą pokryte z dofinansowania. (nagranie od 04:29:44 do 04:31:20) 

 

Radny Sławomir Ruge powiedział, że bezpieczniej jest zostawić takie środki jakie są 

zabezpieczone na to zadanie. (nagranie od 04:31:20 do 04:31:28) 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka – Kowalska powiedziała, że jeżeli chodzi o dofinansowanie 

to trzeba łączyć, ale też rozdzielać. Umowa na dofinansowanie jest na kwotę ponad 4 mln, ale 

ostateczne rozliczenie wynika z ostatecznych kosztów i procentowego udziału. Także my dzisiaj 

nie powiemy jaka kwota dofinansowania faktycznie będzie wykorzystana w realizacji tego 

zadania. Mamy tak podpisana umowę. (nagranie od 04:31:28 do 04:32:00) 

 

e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gmminy Henryk Sykut poddał autopoprawki Skarbnik pod 

głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawki zgłoszone przez skarbnika Gminy.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (4) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Łukasz Wyszomirski 

 

Autopoprawki zostały przyjęte. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut powiedział, że wpłynęły wnioski o dokonanie 

korekt. Przejrzałem je i one się bilansują, nie zwiększamy deficytu, nie zmniejszamy dochodów, 

nie zwiększamy wydatków. Wiceprzewodniczący odczytał propozycje zmian. (nagranie od 

04:34:00 do 04:42:32) 

 

Zastępca Wójta Paweł Zuehlke zgłosił uwagę, odnośnie dotacji, które były wskazane. Na te 

zadanie jest ogłaszany konkurs i kluby ubiegające się startują w konkursie i dopiero tam jest 

oceniane i dzielona jest kwota. Tutaj Państwo nie możecie już teraz wskazać kwot. (nagranie od 

04:42:32 do 04:43:00) 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka dodała, że te dotacje są przydzielane zgodnie z ustawą o 

działalności i tam jest wymóg ogłoszenia konkursu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zapytał czy wykreślenie tego zapisu tam na te 

kluby sportowe wnioskodawcy wyrażają zgodę. Nie było sprzeciwu. (nagranie od 04:43:52 do 

04:44:04) 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka – Kowalska powiedziała, że projekt i budowa ulicy 

Czeremchy w Białych Błotach tutaj jest podpisana umowa z terminem realizacji płatności na 

2024r. Także są zaangażowane środki i nie ma możliwości ich zdjęcia, ponieważ mamy 

zobowiązania wobec wykonawcy. (nagranie od 04:44:30 do 04:45:00) 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut ogłosił 30 minut przerwy.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut wznowił obrady i powiedział, że w związku ze 

zgłoszonym wnioskiem i problemem z ul. Czeremchy, grupa radnych zdecydowała zostawić to 

zadanie w budżecie i zmniejszyć środki na projekt i budowę remizy dla OSP w Białych Błotach. 

 

Radny Krzysztof Michalak zapytał o ul. Duńską, która miała być zbudowana żeby odciążyć część 

Białych Błot, rozładować komunikację. Jak to ma wyglądać i jaki jest plan na tę ulicę? To miało 
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już być zrobione, tam miały jeździć samochody i co się teraz dzieje, że potrzebujemy kolejnego 

etapu tej inwestycji? (nagranie od 04:46:37 do 04:47:08) 

 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka odpowiedziała, że wszystko zostało wykonane 

zgodnie z projektem, który posiadaliśmy. To chyba były uzgodnienia z 2017 zmiany przebiegu 

ul. Duńskiej w takiej formie w jakiej obecnie została wykonana. Nie doszło do zaprojektowania 

ul. Czeremchy, bo te dwa projekty szły jakby równolegle. (nagranie od 04:47:08 do 04:48:21) 

 

Radny Krzysztof Michalak powiedział, że na ten moment ta koncepcja, która miała doprowadzić 

do delikatnego odciążenia komunikacyjnego się jeszcze nie sprawdziła, bo to jest 

niedokończona inwestycja. (nagranie od 04:48:21 do 04:48:32) 

 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka potwierdziła. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zapytała czy ul. Duńska 

nie została zaprojektowana swoim biegiem? (nagranie od 04:48:50 do 04:48:54) 

 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka odpowiedziała, że nie. Projekt został zrobiony w 

takiej formie, że ul. Duńska prowadziła do ul. Czeremchy. Miała być zaprojektowana ul. 

Czeremchy do czego nie doszło z przyczyn mi nieznanych. Te ulice powinny być wybudowane 

razem, tak się nie stało.  

 

Radny Krzysztof Michalak zapytał czy ul. Duńska ma być ulicą jednokierunkową? 

 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka odpowiedziała, że we fragmencie tym, który jest 

przez las.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zapytał o ul. Drzewną w Białych Błotach, która 

ma iść przez las i tam będzie trzeba wyciąć las. Aż się prosi, żeby drogę zbudować tam gdzie są 

przeszkody lotnicze, gdzie trzeba wyciąć drzewa. (nagranie od 04:52:49 do 04:53:50) 

 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka odpowiedziała, że jeżeli chodzi o ul. Drzewną to 

tutaj również wcześniej decyzja podjęta. Z uwagi na to, że umowa na projekt została podpisana, 

jeżeli wycofalibyśmy się z tego projektowania na tym etapie i tak trzeba temu projektantowi 

zapłacić. Projekt z racji tego, że została umowa podpisana należałoby wykonać i zastanowić się 

nad wprowadzeniem zadania zaprojektowania tamtego odcinka. (nagranie od 04:53:50 do 

04:55:09) 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że 

walczyliśmy o to, aby nie wycinać lasów w gminie. Budując tą ulicę będziemy musieli wyciąć 

spory kawał lasu. Mieszkańcy, którzy z nami tam się przeszli, pokazywali nam ścieżki na których 

jeżdżą rowerami. Uważam, że jeżeli mamy już wycięty las pod lotnisko, pod przeszkody lotnicze, 

to w tym miejscu powinna iść droga. Druga sprawa jeżeli chodzi o ten wniosek, to od 5 lat 

rozmawiamy o ulicach, o szkołach, przedszkolach, ale zapominamy o najważniejszym. Chodzi 
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mi o OSP w Białych Błotach, o strażaków, którzy bardzo długo już czekają, aby powstał obiekt z 

prawdziwego zdarzenia. (nagranie od 04:56:25 do 04:59:39) 

 

Radna Maria Wolsztyńska powiedziała, że mamy sytuację analogiczną do ubiegłorocznej. 

Wtedy zginęła ul. Olchowa, Ezopa i Żaków. To są końcówki ulic, trzecie etapy. Nie mamy tych 

ulic i straciliśmy projekty, ponieważ we wrześniu tego roku te projekty straciły ważność. W tej 

chwili ul Czeremchy i ul. Duńska należałoby to ukończyć, aby uznać całą inwestycję za 

zrealizowaną. Ten dzisiejszy wniosek zdejmuje kolejne inwestycje z Białych Błot, to są projekty 

ulic Młodej, Miłej, Moczary, Niedzielnej, Izoldy. Również 28.11.2023 została zdjęta ul. Nizinna. 

Dzisiaj chcecie te zadania zdjąć i wykonywać inwestycje w innych miejscowościach, kosztem 

Białych Błot. (nagranie od 04:59:46 do 05:03:13) 

 

Radny Piotr Mądrzyński powiedział, że proponuje się kolejne projekty, które nie zostaną 

zrealizowane. Te krótkie uliczki powinny być zrobione w pakiecie. (nagranie od 05:03:16 do 

05:04:27) 

 

Radna Maria Wolsztyńska odpowiedziała, że nic nie szkodzi żeby zrobić te projekty w pakiecie, 

ponieważ to są ulice leżące właśnie koło siebie. (nagranie od 05:04:27 do 05:04:43) 

 

Radny Sławomir Ossowski upomniał się o ul. Kolibra w Murowańcu. Tam też wygasa projekt w 

kwietniu 2024r. Ul. Kolibra dojeżdża się do przedszkola, są tam co najmniej 3 miejsca zalewowe, 

które notorycznie mieszkańcy zgłaszają. (nagranie od 05:06:35 do 05:10:37) 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut poddał wniosek pod głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wnioski przedstawione przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Henryka Sykuta, zgłoszone 

przez grupę radnych .  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka 

PRZECIW (7) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Krzysztof 

Michalak, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bronisław Balcerowski 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Łukasz Wyszomirski 
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Wniosek został przyjęty. 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka – Kowalska powiedziała, że w związku z tym, że zostały 

wprowadzone zmiany po opinii RIO zauważyłam, że nie wprowadzone zostały obligacje do 

załącznika nr 4. Tam będzie dokonana zmiana. (nagranie od 05:11:41 do 05:12:27) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska zgłosiła, że też na wniosek grupy 

radnych, który odczytała. (nagranie od 05:13:14 do 05:14:18) 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut poddał wniosek zgłoszony przez radną Ilonę 

Nowakowską pod głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek zgłoszony przez radną Ilonę Nowakowską.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka 

PRZECIW (6) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Sławomir 

Ossowski, Maria Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bronisław Balcerowski 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Łukasz Wyszomirski 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut poddał autopoprawkę zgłoszoną przez Skarbnik 

pod głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka zgłoszona przez Skarbnika Gminy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 
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Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Leszek Niewiarowski, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (1) 

Krzysztof Michalak 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Łukasz Wyszomirski 

 

Autopoprawka została przyjęta.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Głosowano w sprawie: 

głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Leszek Niewiarowski, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Michalak 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Łukasz Wyszomirski 

 

Uchwała została przyjęta.  

 

12) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-2039 

 

a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe 

Błota wraz z uzasadnieniem; 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka – Kowalska powiedziała, że uchwała w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-2039 

powiedziała, że uległa również zmianom w drodze autopoprawki. Jest to pochodna 

wprowadzonych zmian do budżetu, m.in. też na podstawie opinii RIO. Inicjatywą wójta było, 

aby nie zadłużać gminy w tym roku absolutnie. Mamy deficyt pokryć z własnych środków 

zaoszczędzonych w 2023r. Zostaliśmy zobligowani, żeby wprowadzić obligacje. Nie wydłużone 
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zostały lata prognozy finansowej. Skarbnik omówiła zmiany w WPF. (nagranie od 05:21:06 do 

05:27:22) 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota; 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka – Kowalska odczytała opinie Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. (nagranie od 05:30:32 do 05:38:42) 

 

Radny Krzysztof Michalak zapytał dlaczego staramy się na siłę wyprzedać cały nasz gminny 

majątek? Rozumiem, że są to działki inwestycyjne, które mają określoną wartość, ale to może 

leżeć i tylko zyskiwać na wartości. Każdy gospodarz powinien dbać o to, żeby dla tej gminy mieć 

jak najwięcej, a nie żeby to wyprzedawać. Jeżeli będziemy szli w tym kierunku i będzie coraz 

więcej inwestycji wielkopowierzchniowych to będzie gorzej dla mieszkańców. (nagranie od 

05:39:40 do 05:41:30) 

 

c) odczytanie opinii Komisji Budżetu i Finansów; 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska odczytała fragment opinii 

dotyczący WPF. (nagranie od 05:41:47 do 05:42:17) 

 

d) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe 

Błota; 

 

e) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe 

Błota. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut poddał autopoprawki zgłoszone przez Skarbnik 

pod głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawki zgłoszone przez Skarbnika Gminy  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Piotr Mądrzyński, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (1) 

Krzysztof Michalak 

NIEOBECNI (4) 
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Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Łukasz Wyszomirski 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut poddał wniosek pod głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek radnej Ilony Nowakowskiej i Przewodniczącego Rady Gminy Jacka Grzywacza.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Leszek Niewiarowski, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka 

PRZECIW (5) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Sławomir Ossowski, Maria 

Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Michalak 

NIEOBECNI (4) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Łukasz Wyszomirski 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut poddał uchwałę pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe 

Błota. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka 

PRZECIW (3) 

Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (4) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Łukasz Wyszomirski 

 

Uchwała została przyjęta. 
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Ad. 8. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 

 

Daria Włodarczyk poruszyła sprawę rozbudowy drogi powiatowej. Nie ma żadnej propozycji jak 

ma wyglądać kwestia transportu ciężkiego, jak już te tiry przedostaną się przez 50-tonowy most, 

koło szkoły. Nie ma konkretnej informacji o wywłaszczeniach, na które nie ma zgody 

mieszkańców. W Lisim Ogonie powstał wielki moloch i też tych mieszkańców nikt nie pytał. 

Powstał moloch Panattoni, gdzie są drogi alternatywne? Proszę też o konkretną informację jakie 

tereny leśne mają być wycięte do końca tego roku i w 2024. 8 grudnia była awaria wody, która 

dotyczyła ul. Wyczynowej, Wiejskiej. Mieszkańcy są przekonani, że awaria ta dotyczyła 

problemów na terenie Panattoni. Proszę też o informację na temat przebudowy i rozbudowy 

sieci kanalizacji. Zgłosiła, że po opadach deszczu ul. Olimpijską nie da się przejść. Taka sama 

sytuacja jest w Łochowie na ulicy Pięknej i Chmurnej. Proszę o informacje jak wygląda kwestia 

równania, harmonogram równania ulic w Łochowie i Lisim Ogonie. Zaproponowała 

utwardzenie tych ulic kruszywem. Mieszkanka poruszyła też kwestię wyprzedania gruntów i 

rozbudowy urzędu gminy. Prosi o informacje jaki był koszt i w jakich latach był wykonany 

remont budynku urzędu gmin, który zamierzaliście zburzyć. Odczytała też informację 

przekazywaną między rodzicami uczniów szkoły w Łochowie, na temat jej rozbudowy. (nagranie 

od 05:46:57 do 06:14:33) 

 

Jarosław Jasiński powiedział, że w pewnym momencie jego spółka została wykluczana z 

postepowań przetargowych z uwagi na fakultatywne opinie wójta. Moja spółka od 4 lat realizuje 

dostawy kruszywa. Dostaliśmy list referencyjny, w którym wójt potwierdził, że wszystkie 

dostawy wykonaliśmy z należytą starannością. Po czym po 2 tygodniach przystąpiliśmy do 

przetargu na dostawę kruszyw, z którego zostaliśmy wykluczeni. Poruszył też sprawę ul. 

Nizinnej. Z uwagi na fakultatywne wykluczenie wójta jego spółka została z tego przetargu 

wykluczona. Za to, że gmina straciła dofinansowanie na ul. Nizinną w mojej ocenie winę ponosi 

wójt. Kolejna rzecz, na chwilę obecną toczy się postępowanie sądowe w sprawie kar umownych 

dotyczących ścieżki rowerowej. W tych fakultatywnych wkluczeniach wójt powołuje się na 

protokoły odbioru z 4 listopada, gdzie 4.11.2021r. dokonywaliśmy technicznego przeglądu tej 

inwestycji. Odbiór końcowy odbył się 18.11., gdzie protokół był bezusterkowy, bez żadnych 

wad. Pytanie do wójta dlaczego nasza spółka nie została wykluczona z tego obligatoryjnego 

trybu a tylko z fakultatywnego. (nagranie od 06:15:06 do 06:27:52) 

 

Hanna Bernadowicz ponownie zgłosiła wniosek o przegłosowanie ustalenia godziny dla wolnych 

wniosków. To nie może tak być, że my czekamy 6 godzin i tam jest pusty stół. Nie ma wicewójta 

od którego dostałam pismo, że w szkole gaśnice są sprawdzane. Ja żądałam pisma od Straży 

Pożarnej. Odniosła się też do kwiatów wręczanych na sesji absolutoryjnej. Prosi na piśmie od 

wicewójta konkretnie kto podjął decyzję o kupnie tych kwiatów. Może wójt to odsłucha, że 

mieszkańcy tej gminy czekają na wiosnę. Proszę mi wierzyć, nie ze względu na pogodę. 

(nagranie od 06:35:35 do 06:39:00) 

 

Małgorzata Kasperuk powiedziała, że zbulwersowała ją sprawa budowy urzędu gminy. 

Chciałabym wiedzieć kiedy była robiona koncepcja? Kiedy podjęto decyzję o projekcie? Kiedy 

robiono remont i tą przebudowę góry urzędu? Wcześniej było mówione, że do tego budynku 
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będą kolejne części dobudowane, dzisiaj się dowiedziałam, że zburzymy ten budynek. 

Tłumaczenie, że parkingi będą w oddaleniu. Nie tak to powinno wyglądać, że wyznaczy się dwa 

miejsca dla osób niepełnosprawnych, a reszta zaparkuje w bocznej ulicy. (nagranie od 06:39:35 

do 06:42:03) 

 

Radna Katarzyna Tomicka odczytała pytania Magdaleny Dunajewskiej. (nagranie od 06:42:16 

do 06:46:15) 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że 

chciałaby podziękować w imieniu sołtysa i rady sołeckiej wszystkim mieszkańcom oraz 

sponsorom, którzy przyłączyli się do tegorocznej paczki świątecznej dla seniora. Prosiłabym, 

żeby urząd wyjaśnił radnym, co się dzieje z projektami po wygaśnięciu ważności tego projektu. 

Kolejna sprawa to sprawa Murowańca, podjęliśmy uchwałę o objęciu dezynsekcją domów 

przyległych. Ci mieszkańcy do dnia dzisiejszego nie otrzymali żadnej decyzji z urzędu. Co się 

dzieje, że zatrudniamy zastępcę skarbnika? Chciałabym się dowiedzieć ile wyniosło utrzymanie 

referatu Skarbnik w roku 2023. Kolejna sprawa, skoro nie ma śniegu, czy doczekamy się 

wyrównania ulic m.in. w sołectwie Ciele? Co z wnioskami z zebrań wiejskich? Mieszkańcy 

domagają się przywrócenia dotychczasowych godzin kursowania autobusów 91 i 96. 

Przegłosowaliśmy uchwałę w sprawie wyprowadzenia sceny z terenu szkoły, która stoi tutaj 

dalej i zajmuje dużo miejsca. Jak wiemy na poprzedniej sesji doszło do bardzo dziwnej sytuacji, 

w której z tabletu radnej Marii Wolsztyńskiej zagłosował ktoś inny. Radny Moroz miał tyle 

honoru i odszedł. Czy radna Maria Wolsztyńska potrafi się przyznać do tego, że nie zablokowała 

tabletu? Obowiązkiem radnego jest wychodząc z sesji zabezpieczenie sprzętu do głosowania. 

Kolejna sprawa dotyczy też kolejnej sesji, tutaj pytanie do radnego Jacka Krzyżanowskiego, to 

że jest Pan radnym to nie znaczy, że może się Pan w taki sposób odzywać do mieszkańców. 

(nagranie od 06:46:24 do 06:56:44) 

 

Rady Jacek Krzyżanowski odpowiedział, że mieszkaniec się odzywał do niego niekulturalnie. 

(nagranie od 06:56:44 do 06:57:00) 

 

Radna Maria Wolsztyńska odpowiedziała, że faktycznie radny Moroz bezmyślnie zagłosował 

jakby na dwie ręce, zachował się honorowo i w pewnym sensie już poniósł konsekwencje. 

Przewodniczący zgłosił do odpowiednich organów sprawę i myślę, że te organy będą to 

wyjaśniały. Po przerwie powinna być sprawdzona frekwencja i wykluczeni radni, którzy są 

nieobecni. Natomiast szukanie teraz winnego jest nie na miejscu. (nagranie od 06:57:08 do 

06:59:30) 

 

Ewa Orcholska zapytała o odległość linii zabudowy od kanału. Zapytała czy zastępca skarbnika 

Tomasz Angielczyk już pracuje na stanowisku? Od kiedy? Informacja o wyborze Tomasza 

Angielczyka ukazała się 15 grudnia, troszeczkę późno. Czy zastępca skarbnika ma upoważnienie 

od wójta do podpisywania decyzji w jego imieniu? Zastanowiło mnie, że był nabór na kierownika 

budżetu. Został wybrany kierownik, po kilku miesiącach okazało się, że już nie pracuje. Dlaczego 

nie było ponownego naboru na kierownika budżetu tylko na zastępcę skarbnika? Ilu było 

kandydatów na to stanowisko? (nagranie od 07:00:20 do 07:10:45) 
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Radny Piotr Mądrzyński zapytał dlaczego lampy w ciągu dnia skoro jest jasno się palą i tak samo 

przed zmierzchem lampy wcześniej się zapalają? Dlaczego nie jest to zsynchronizowane? Druga 

sprawa, mały stawek w Białych Błotach przy cmentarzu są tam śnięte ryby. Tu sugerują, że to 

była zaducha. Rozmawiałem ze strażakami, którzy tam napowietrzali i mówili, że strasznie ta 

woda śmierdzi. Prosi o przyjrzenie się tej sprawie. (nagranie od 07:10:56 do 07:14:06) 

 

Radny Krzysztof Michalak odpowiedział, że nie możemy porównywać dwóch różnych 

zbiorników wodnych. Tutaj w Białych Błotach myślę, że konieczne byłoby zamontowanie 

systemu stałego napowietrzania. Ten zbiornik jest na pewno bezodpływowy, jest dosyć płytki i 

jest zamulony. (nagranie od 07:14:06 do 07:14:37) 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Katarzyna Tomicka złożyła wniosek w imieniu radnych 

dotyczący zaprzestania publikacji samorządowego kwartalnika „Białe Błota tu i teraz”. Po drugie 

chciałabym prosić o spotkane  z wójtem i przekazanie radnym projektu/koncepcji rozbudowy 

szkoły w Łochowie. (nagranie od 07:14:42 do 07:17:09) 

 

Marzanna Kreja Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota Info powiedziała, że dostała list i nie 

wie, który radny go napisał i nie jest to odpowiedź na pytanie, które zadała na sesji. Pytałam 

wójta czy wyciągnął gminę z długów, czy obniżył cenę wody. Dostaje odpowiedzi nie na temat. 

Koniec roku skłania czasami do podsumowań, w zeszłym roku przyznawaliśmy Dariusze, w tym 

roku postanowiliśmy troszeczkę inaczej przyznać nasze wyróżnienia. Redaktor je odczytała. 

(nagranie od 07:17:26 do 07:36:39) 

 

9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami. 

 

Radny Krzysztof Michalak zapytał o ul. Betonową, chodzi o nasadzenia, które były obiecane już 

1,5 roku temu. Tam się teraz rozbudowuje zakład przemysłowy. Jak narazie nie ma żadnego 

drzewa. Czy chodzi o to, że nie mamy mocy przerobowej czy nie mamy środków na te 

nasadzenia? Zapytał o Kanał Notecki, dlaczego przez rok czasu nic się tam nie zmieniło? Drzewa, 

które tam są niszczone stanowią wielką wartość przyrodniczą. (nagranie od 07:37:00  do 

07:39:17) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska powiedziała, że 28.09 złożyła 

pismo od mieszkańców Murowańca. Okazało się, że to pismo gdzieś utknęło, dostałam 

odpowiedź, że jest tyle pism od mieszkańców Murowańca, że nie wiedzą które. Złożyłam to 

pismo bodajże 30.11. po raz drugi, do dnia dzisiejszego nie mam odpowiedzi. (nagranie od 

07:39:24 do 07:40:07) 
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10. Zakończenie obrad LXXXVI Sesji VIII Kadencji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut złożył wszystkim życzenia świąteczne i 

zakończył obrady LXXXVI Sesji Rady Gminy Białe Błota. 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota 

 
Jacek Grzywacz 

  
 
 

 

 

 

 

 

Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem: 

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/44042/sesja-rady-w-dniu-19-grudnia-2023.htm 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia  

09.01.2023 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy.  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/44042/sesja-rady-w-dniu-19-grudnia-2023.htm

